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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan fogja támogatni a Kormány a nagy 
energiaigényű kisvállalkozásokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A  villamosenergia-ár  jogosultsági  szabályainak  módosítása  során  a  Kormány  olyan  szabályt
fogadott  el,  amely  alapján  augusztus  1-jétől  mintegy  100  ezer  mikrovállalkozás  továbbra  is
csökkentett  áron  juthat  áramhoz.  A kedvezményes  áron  beszerezhető  villamosenergia  mértékét
maximálták, amely mértéket a mikrovállalkozások átlagos fogyasztásában határozták meg. Az ezen
felüli fogyasztásra az MVM által meghatározott árak érvényesek azok számára, akik bekerülnek az
úgynevezett  végső  menedékes  körbe.  De  2023-tól  ezek  a  vállalkozások  is  piaci  áron  piaci
szolgáltatótól lesznek kénytelenek áramot vásárolni.

Tisztelt Miniszter Úr!

A jogszabály  megalkotása  során  gondoltak-e  azokra  a  mikro-  és  kisvállalkozásokra,  amelyek
tevékenységükből adódóan az átlagosnál több áramot fogyasztanak, és a megemelt árat nem fogják
tudni kigazdálkodni?

Hogyan fognak segíteni ezeknek a vállalkozásoknak?

A probléma konkretizálása és személyesebbé tétele érdekében, kérem, engedje meg, hogy írásbeli
kérdésemben egy választókerületi megkeresést továbbítsak Önnek!

 

 



 
„Tisztelt Mellár Úr!

Úgy  érzem,  a  jogalkotó  elfeledkezett  azokról  a  kisvállalkozásokról,  amelyeknek  kevés  az
alkalmazottja,  kevés  a  bevétele,  azonban a  működésük igen energiaigényes,  költségeik  jelentős
hányadát  az  energia  költsége  teszi  ki.  Ezeket  a  kisvállalkozásokat  a  mostani  helyzetben  a
versenypiacra kényszeríteni egyenlő a halálos ítéletükkel. Nekik most ugyanúgy, sőt még inkább
kedvezményekre,  támogatásra  van  szükségük,  mint  kisenergiaigényű  társaiknak,  amelyeket  a
kormány védendőnek megtartott!

Hadd  mutassam  ezt  be  saját  példámon!  Két  kis  önkiszolgáló  mosodát  üzemeltetek  Pécsett,
amelyeket a lakosság használ. A nettó árbevétel tavaly 22 millió forint volt. Én vagyok az egyetlen
alkalmazott.  Eddig  az  egyetemes  A1  díjszabás  szerint  nettó  31  forint  alapárat  fizettem  1kWh
áramért, vagyis »csak« mintegy háromszor annyit, mint a lakosság. Így az áramszámla az összes
üzemeltetési  költség  kb.  20%-át  tette  ki.  Az  új  rendelet  szerint  vállalkozásom  augusztus  1-től
kikerül  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosultak  köréből.  Ha  megkapom  a  »végső  menedékes«
lehetőséget, akkor a következő 5 hónapban 106 forint lesz számomra az áram nettó alapára, vagyis
3,4-szerese  az  eddiginek.  Ha  előbb  nem,  2023.  januártól  a  versenypiacra  kényszerülök,  ahol  a
jelenlegi piaci helyzet szerint még magasabb árat kell fizetnem. Ezt a hatalmas költségnövekedést
nem tudom a vásárlókra átterhelni és nem tudom vállalni. Csődbe fogok menni.

Kedvezményes  hitelt,  állami  támogatást  sosem  vettem  fel  sem  magánemberként,  sem
vállalkozásként. Köztartozásom nincs, sosem volt. Túléltem a Covid miatti megszorításokból adódó
jelentős forgalomkiesést. Szeretem a munkámat, és büszke vagyok arra, amit családi összefogással,
minden nehézség ellenére megvalósítottam, és arra, hogy egy kitűnő szolgáltatást nyújtok. Mindez
kárba vész, ha sürgősen nem segítenek nekem és a magamfajta kisvállalkozóknak. Pár hónapon
belül meg fog szűnni az összes kismosoda, kishűtőház és még számos más kisvállalkozás, amely
munkahelyet teremt, (még ha keveset is), szolgáltatást nyújt, havi több százezer forint adót fizet!
Kérem,  tegyék  lehetővé  számunkra  is  a  kedvezményes  egyetemes  díjszabás  szerinti
energiavételezést!”

 

Tisztelettel kérdezem Miniszter urat, van-e a Kormánynak megnyugtató válasza a levélíró és sok
más hasonló cipőben járó vállalkozó számára?
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